

機械與機電工程學系 113 學年度第 1 學期專題演講日程表

日期 Date	演講者 Speaker	演講題目 Topic	演講者履歷 Current position	推薦者 Recommender
9/12	王郁仁 主任	系主任新生談話	本系系主任	王郁仁
9/19	Dr.-ing. Dipl.-math. Michael Schabacker	Influences of the product life cycle on resource-efficient products	Otto von Guericke Universität Magdeburg	蔡得民
9/26	許正和 兼任教授	如何輕鬆做研究	本系設計製造組 兼任教授	許正和
10/03	吳育仁 教授	齒輪如何轉動我的學術生涯？	國立中央大學 機械工程學系	王郁仁
10/17	柯文清 博士	我的職涯路：從機械到新世代農業	財團法人工業技術研究院 中分院專案副組長	林韋至
10/24	鐘采甫 助理教授	Atomic Characterization on Metal and Semiconductor Materials	國立陽明交通大學 材料科學與工程學系所	李伯軒
10/31	覺元彙 助理教授	Development of the next generation multiple material additive manufacturing (3D printing)	國立清華大學 動力機械工程學系	李伯軒
11/07	簡伯霖 副教授	Applications and Future Development in Image Processing 影像處理的應用與未來發展趨勢	國立勤益科技大學電機系	汪正祺
11/14	TSMC	TBD	TBD	林哲信
11/21	Prof. Martin Byung-Guk Jun	Development of Smart Manufacturing Technology	School of Mechanical Engineering, Purdue University	汪正祺
11/28	張怡玲 教授	TBD	國立成功大學 機械工程學系	楊政融
12/05	郭心田 副處長	TBD	中國鋼鐵股份有限公司	林哲信 許聖彥
12/12	周明岳 醫師	Healthy Ageing and Age-Friendly Care System 健康老化與高齡友善健康照護體系	本校學士後醫學系合聘助理教授 榮總高齡醫學中心主任	程啓正
12/19	黃泓憲 博士 專業技術副理	TBD	日月光半導體研發中心 熱傳實驗室	施孟鎧
12/26	許正和 兼任教授	TBD	本系丁組兼任教授	許正和

- A. 演講地點 Location：機電大樓(工 EN2028)。
- B. 演講時間 Time：週四 Thursday 14:10~15:50。
- C. **每場皆須參加，學期成績將根據出席率和前 13 次筆記成績來計算。最終成績將根據最高 13 次筆記得分的平均數確定，超出要求的 13 節課後每出席一次筆記成績加 2 分。**
Students must attend all sessions. Your semester grade will be calculated based on your attendance and your top 13 note-taking scores. The final grade will be determined by averaging your highest 13 note-taking scores, with 2 points for note-taking scores added for each attendance beyond the required 13 sessions.
- D. 如有其他正當或不可抗力因素導致全學期無法出席達 13 次，**學生需於該堂課前寫 email 向 TA 及任課老師說明並出示本校假單及相關附件。**
 If a student misses 13 classes in a semester for valid reasons, **they must email the TAs and the class instructor before class**, explaining the situation and attaching the leave form from the school system and other documents.

- E. 出缺席次數及請假之正當性由任課老師認定，如有異議需於期末成績公布**五個工作天內**向 TA 回報。
 The instructor decides attendance and leaves legitimacy. For disputes, **students must contact the TA within five working days** after grades are posted.
- F. 本所研究生均必修「書報討論」兩學期。
 All postgraduate students in our institute are required to take Seminar sessions for two semesters.
- G. 請自行攜帶筆記稿(置於系網頁)，演講結束後當場繳交，課程助教(TA) 陳裕澍、葉尚融彙整，作為評分及出席依據。
 Please download your notes from the website and submit them to the TAs after the lecture for grading and attendance.
- H. 演講場地及設備由本課程教學助教負責處理，且該**場內禁止飲食。**
 The lecture venue and equipment are handled by the TAs. **Eating and drinking are prohibited inside the venue.**